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1. Arvamuse andmine MTÜ Läänemaa Rannakalanduse Seltsi 2024. majandusaasta 

aruandele. 

Airi Läänemets: Ülevaade 2024. aasta olulisematest teemadest. 

Majandusaasta aruanne – 2024. majandusaasta aruanne on lisatud e-kirja manusesse. Aruande 

aasta tulem on negatiivne, -35 115 eurot. Selle põhjuseks on saadud ettemaksu toetus 40 000 

eurot, mis täna on raamatupidamises bilansis ning hakkab vähenema projektitaotluste 

elluviimisel maksetaotluste esitamisega. 

Ühingu rahaline seis – 03.04.2024 seisuga on ühingu arvel 33 480,69 eurot. Alates 2025. aasta 

algusest kasutab ühing igapäevaste kulude katmiseks ettemaksuks laekunud vahendeid. 

26.03.2024 esitas ühing maksetaotluse kalanduspiirkonna strateegia koostamise toetuse 

väljamaksmiseks. Tegemist oli fikseeritud summaga – 31 821 eurot. Kohaliku tegevusrühma 

toetust oli võimalik ettemaksena taotleda kuni 40 000 eurot perioodi jooksul. Kohaliku 

tegevusrühma toetust makstakse sel perioodil 0,20 eurot iga projektitoetuse taotlejale välja 

makstud ühe euro kohta. 2025. aasta halduskulud on orienteeruvalt 71 000 eurot. 



Liikmemaksu võlgnevused – 2024. aasta lõpu seisuga liikmemaksu võlgnevusi ei olnud. Kokku 

laekus liikmemaksu möödunud aastal 3600 eurot. Ühe liikme eelmiste kahe aasta liikmemaksu 

võlgnevused said kantud kuludeks, ühtlasi on liikmelisus lõpetatud. 

Liikmeskond – Aasta lõpu seisuga oli MTÜ-s Läänemaa Rannakalanduse Selts 86 liiget, nende 

hulgas 4 omavalitsust, 25 kalandussektori FIE-t, 21 kalandussektori äriühingut, 7 

kalandussektori välist ettevõtjat ja 29 mittetulundusühingut ja eraisikut. Seltsi liikmeskonnast 

astus 2024. aastal välja kaks liiget ning uusi liikmeid lisandus viis. Seltsi on kaasatud ca 60% 

Läänemaal tegutsevatest kutselistest kaluritest ja kõik kalanduspiirkonna kohalikud 

omavalitsused. 

Taotlusvoor – 2024. aastal toimus EMKVF „Perioodi 2021-2027 kogukonna juhitud kohaliku 

arengu toetus“ üks taotlusvoor ajavahemikul 04.09.-17.09.2024. Paremusjärjestustes esitatud 

taotluste maht ettepanekuga rahastamiseks on kokku 801 441,04 eurot. Kokku esitati 31 

taotlust, mille osas üldkoosolekul kinnitati 26 rahastatavat projekti. 

 

Vee-elusressursside väärindamise ja otseturustamise tegevussuuna toetusvahendeid oli 

231 582,61 eurot. Rahastamise ettepanek esitati 9 taotluse osas summas 162 222,83 eurot. 

Sadamate taristu parendamise ja pakutavate teenuste mitmekesistamise tegevussuuna 

toetusvahendeid oli 500 000 eurot. Rahastamise ettepanek esitati 4 taotluse osas summas 

467 549,01 eurot. 

Majandustegevuse mitmekesistamise tegevussuuna toetusvahendeid oli 231 582,61 eurot. 

Rahastamise ettepanek esitati 7 taotluse osas summas 89 439,50 eurot. 

Looduskeskkonna tingimuste parendamise tegevussuunda taotlusi ei esitatud. 

Kalandus- ja merendustraditsioonide edendamise tegevussuuna toetusvahendeid oli 92 633,05 

eurot Rahastamise ettepanek esitati 4 taotluse osas kokku summas 54 620,54. 

Kalurite teadmiste ja oskuste edendamise tegevussuuna toetusvahendeid oli 92 633,04 eurot. 

Rahastamise ettepanek esitati 2 taotluse osas summas 27 609,16 eurot. 

2025. aastaks oli kavandatud kaks taotlusvoor, veebruaris ja augustis, millest esimene on juba 

lõppenud. 

 

Osaleti Gurmeeturu korraldamises koostöös MTÜ Kodukant Läänemaaga. Üritus toimus 31. 

augustil Haapsalu raudteejaamas, kus põhifookus oli kohalikul toorainel ja toodetel. Peakokaks 

ja päeva juhiks oli Läänemaa tippkokk Tanel Kulbok. Osales üle 60 toidutootja, pakuti tasuta 

degustatsiooni ning lastele oli olemas õppe- ja mänguala. Gurmeeturul avati ka Eesti toidu kuu. 

2024. aastal toimus avatud kalasadamate päev, mida korraldasid sadamad ise. Üritus toimus 

Puise, Topu ja Dirhami sadamas. Ka 2025. aastal toimub üritus samades sadamates. 

2024. aastal teostati kormorani munade õlitamist, millega on plaanis jätkata vastavalt 

Keskkonnaameti poolt väljastatavale loale (hetkel veel puudub). 

 

Eedi Suurküla: Vahendeid on kasutatud sihipärasel ühingu eesmärkide täitmiseks. Uus 

eelarveperiood on käima saadud ja strateegia koostatud. Probleeme võib 2025. aastal tekkida 

sellest et ühingu rahastamine on otseselt seotud elluviidud projektidega. Kuna elluviimised 

suurte projektide puhul võtavad aega, siis on igapäevaseks majandamiseks ettemaks PRIAlt, 

mis katab 2025 majanduskulu vaid osaliselt (71 000 on 2025 aasta kulu). Juhul kui projektide 

elluviimised viibivad, kas on piisavalt vahendeid igapäevasteks tegevusteks? Taotlusvoorudes 

ei ole olnud piisavalt taotlusi et kogu eelarve saaks kasutatud .Kalurite arvu arvestades võiks 

taotlejaid olla rohkem. Kuidas saaks ühing kaasa aidata suurema hulga kalurite kaasamisele 



toetuste taotlemisel? 

Airi Läänemets: Jah, seltsi eelarvelised vahendid sõltuvad projektide elluviimisest. Ma siiski 

loodan, et kõik projektitaotluse esitajad, kes oma taotlused 2024. aastal esitasid, saavad ka oma 

projektid elluviidud. Suured projektid on sadamad, kus projektide elluviimine võtab aega nende 

mahu pärast. Ehk, et ma loodan siiski, et meile laekub vajalike kulutuste tegemiseks vahendeid. 

Eks peame ka ise vaatama, kas ja kus kohast kulusid kokku hoida veel saaks. Teisele küsimusele 

vastata on väga keeruline, sest juba täna on kalurid kaastatud. Neile edastatakse vastavat infot 

ning olen omalt poolt ka avaldanud, et olen valmis abistama. See muidugi ei saa ega või 

tähendada seda, et projekti koostan mina. Kedagi sundida ei saa taotlust esitama. 

 

Täiendavaid küsimusi komisjoni liikmetel ei olnud. 

 

Revisjonikomisjoni seisukoht ühingu vahendite kasutamise kohta 

Ühingu raamatupidamine on nõuetekohaselt korraldatud. Vahendite kasutamine on 

põhjendatud ja läbipaistev.          

 

Revisjonikomisjoni seisukoht ühingu üldise tegevuse kohta 

Seltsi igapäevane juhtimine on läbi mõeldud ja vastab headele tavadele,  vahendeid kasutatakse 

otstarbekalt. Seltsi dokumentatsioon on korrektselt vormistatud ning igal asjasse puutuval isikul 

on ühingu dokumentiga võimalik tutvuda. 

 

Revisjonikomisjoni otsus 

Olles tutvunud ühingu raamatupidamise ja muude dokumentidega ning olles ära kuulanud 

ühingu tegevjuhi selgitused, teeb revisjonikomisjon ühingu üldkoosolekule ettepaneku 

kinnitada ühingu 2024. majandusaasta aruanne esitatud kujul. 
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